
Z A P I S N I K 
sa 41. sjednice Državne izborne komisije, 

održane 30.09.2022. godine 
 

Sjednica je počela u 10:00 sati. 
Predsjedavao je dr Nikola Mugoša, predsjednik Komisije. 
Sjednici su prisustvovali: Vera Mijatović, Aleksandar Jovićević, mr Haris Mekić, Milan Marović,  
Milisav Ćorić, Damir Suljević, članovi Komisije, Mersudin Dautović, Nikola Angelovski, 
zamjenici člana. 
Odsutni su bili Nikola Dedeić, sekretar Komisije, Nataša Pešić, Vladimir Čađenović, Koča 
Đurišić, članovi Komisije.   
Komisija je utvrdila sljedeći: 
 

DNEVNI RED: 
 

1. Nadzor nad radom opštinskih izbornih komisija; 
2. Zahtjev za mišljenje Izborne komisije Glavnog grada broj: 436 od 29.09.2022. godine; 
3. Tekuća pitanja. 

 
 

Ad – 1  
 
     Nakon što je zamjenica predsjednice OIK Kolašin telefonski obavijestila Službu Državne 

izborne komisije da je nakon što je potvrđen i proglašen određen broj izbornih lista u toj opštini 

primijećeno da se na određenom broju lista ne nalazi potreban broj kandidata manje 

zastupljenog pola, Stručna služba je uvidom u dokumentaciju uočila da u pojedinim opštinama 

postoji isti propust. 

      Podstaknuta pomenutom informacijom, Državna izborna komisija je u namjeri da dalje 

razvija i jača svoje funkcije koje se odnose na nadzor nad radom opštinskih izbornih komisija 

izvršila uvid u određeni dio dokumentacije opštinskih izbornih komisija u opštinama gdje će se 

održati lokalni izbori 23.10.2022. i uočila različit pristup u preduzimanju istih izbornih radnji kao 

i određene nedostatke koji se odnose na potreban broj kandidata manje zastupljenog pola.  

      Državna izborna komisija je zaključila da u periodu dok podnosioci izbornih lista  predaju 

dokumentaciju, Zakon je ovlastio opštinske izborne komisije da pregledaju dokumentaciju, 

sagledaju ima li nedostataka, te je ovlacenje opštinskih izbornih komisija da ostave rok od 48 

sati za otklanjanje nedostataka. Državna izborna komisija u tom smislu ne može da interveniše 

budući da je u pitanju Zakonom izričito ovlascenje opštinske izborne komisije i da u toj fazi 

Državna izborna komisija nema uvid u dokumentaciju. 

       Komisija je zaključila da je potrebno napraviti analizu kada je u pitanju predmetna 

problematika i ukazati opštinskim izbornim komisijama na propustima koji su uočeni tokom 

izbornog perioda u cilju edukacije opštinskih izbornih komisija u narednom periodu. 

       Predsjednik Komisije dr Nikola Mugoša podsjetio je na činjenicu da je Državna izborna 

komisija u pripremi izbora proaktivno djelovala i ukazala opštinskim izbornim komisijama na 

novine koje su propisane u prethodnom periodu u izbornom postupku kao i na sve relevantne 

odredbe Zakona, koje se između ostalog odnose na predstavljenost manje zastupljenog pola 

na listama.  

        Predsjednik Komisije dr Nikola Mugoša i član Komisije Damir Suljević apostrofirali su 

potrebu da organi za sprovođenje izbora moraju obratiti pažnju  i poštovati Zakon kada su u 

pitanju prava žena u izbornom postupku budući da se radi o korpusu političkih prava 

garantovanim domaćim zakonodavstvom i svim relevantnim međunarodnim dokumentima 



kojima je regulisano ovo pitanje. Istakli su da ovo pitanje treba da bude adekvatno tretirano u 

narednom periodu i u javnosti u cilju dalje društvene debate o unapređenju izbornog procesa 

i u cilju dodatnih edukacija opštinskih izbornih komisija. Članovi Komisije su se saglasili sa 

ovom konstatacijom. 

       Član Komisije Damir Suljević je istakao da je u skladu sa nadležnostima i ovlašćenjima 

DIK-a da prilikom kršenja propisa osim prema organima za sprovođenje izbora, ima 

reagovanja usmjerenih prema javnosti, koja je opravdano zainteresovana za ova pitanja. 

Suljević je naveo da na taj način DIK opravdava poziciju krovnog tijela za sprovođenje 

izbornog procesa, zauzima proaktivan stav, ali i proaktivno djeluje u otklanjanju konfuzije koju 

neodgovorno postupanje organa može izazvati.   

 
Ad – 2  
           
       Komisija je dala Mišljenje po Zahtjevu za mišljenje Izborne komisije Glavnog grada broj: 
436 od 29.09.2022. godine. 
        Mišljenje je dostavljeno Izbornoj komisiji Glavnog grada i objavljeno na web stranici 
Komisije.  
  

Ad – 3  
 
       Članica Komisije Vera Mijatović predložila je da se sugeriše opštinskim izbornim 
komisijama da se ubuduće u vezi pitanja koja se odnose na izborni proces Državnoj izbornoj 
komisiji obraćaju u pisanoj formi. 
           
 
 

Sjednica je završena u 13:45 sati  

Broj: 437/2  
Podgorica, 30.09.2022. godine 
 
 
                                                     
 
                                                DRŽAVNA IZBORNA KOMISIJA 
 
 
                                                                         PREDSJEDNIK 
                                                       dr Nikola Mugoša, s.r.                 
                                                                                                                                          
                                                                                                                            


